

香港義務工作議會

Hong Kong Council of Volunteering

香港義務工作議會

香港義務工作議會是一個社團聯席委員會，由本局聯同各界專業團體於 2004 年成立，目的是建立一個跨界別的交流及協作平台，匯聚各界的力量，推動義務工作的發展。工作範圍包括：就香港義務工作的推廣和發展提出建議、研究促成有利義務工作發展環境的有關措施、及檢視國際義務工作的發展和香港參與的狀況。現時議會組織成員共有 20 個。

專業人士義工服務嘉許計劃

計劃於 2005 年開展，由香港義務工作議會及其成員，連同義務工作發展局三方攜手合作，設立嘉許制度，以鼓勵專業人士及高級行政人員積極運用專業才能參與義務工作。計劃自推出以來，議會多個成員相繼響應，包括香港護士協會、國際商會－香港區會、香港牙醫學會、香港建築師學會、香港規劃師學會、香港測量師學會、香港工程師學會及香港律師會。

Hong Kong Council of Volunteering

Hong Kong Council of Volunteering (HKCOV) is a joint committee established by AVS in 2004, with a view to building a cross-sectoral platform for the exchange and collaboration to cultivate broader participation in volunteering. It serves to advise on the promotion and development of volunteerism in Hong Kong, to consider measures conducive to a favourable environment of volunteering, and to review the international development of volunteering and Hong Kong's participation in such development. Currently, the HKCOV has 20 member organisations.

Professional Volunteer Service Accreditation Programme (PVSA)

Introduced in 2005 by AVS together with HKCOV and its member organisations, the Programme encourages professionals and senior executives to share their expertise in volunteering. Over the years, Association of Hong Kong Nursing Staff, International Chamber of Commerce - Hong Kong, The Hong Kong Dental Association, The Hong Kong Institute of Architects, The Hong Kong Institute of Planners, The Hong Kong Institute of Surveyors, The Hong Kong Institution of Engineers and The Law Society of Hong Kong have implemented PVSA to recognise their members' active contributions.





香港義務工作議會 Hong Kong Council of Volunteering

主席	彭韻禧律師, BBS, MH, JP 義務工作發展局	Chairman	Ms Melissa Kaye Pang, BBS, MH, JP Agency for Volunteer Service
委員	楊綺雯女士 香港護士協會	Members	Ms Eva Yeung Association of Hong Kong Nursing Staff
	鍾浩怡律師 天主教香港教區		Mr Nelson Chung Catholic Diocese of Hong Kong
	余榮輝先生, MH 家庭與學校合作事宜委員會		Mr Chris Yu, MH Committee on Home-School Cooperation
	許翠鳳女士 香港公共關係專業人員協會		Ms Agnes Hui Hong Kong Public Relations Professionals' Association Ltd
	何錢每豐女士 香港聖公會		Mrs Ho Ch'ien May Fung Hong Kong Sheng Kung Hui
	李伊瑩校長, MH 香港津貼中學議會		Ms Lee Yi Ying, MH Hong Kong Subsidised Secondary Schools Council
	文肇偉先生 國際商會－香港區會		Mr Sebastian S W Man International Chamber of Commerce - Hong Kong
	何詠紫女士, FCG HKFCG(PE) 香港公司治理公會		Ms Ho Wing Tsz, Wendy, FCG HKFCG(PE) The Hong Kong Chartered Governance Institute
	陳之駿醫生 梅秀峰醫生 香港牙醫學會		Dr Chan Chi Chun, Andrew Dr Mui Sau Fung, Michael The Hong Kong Dental Association
	譚國榮先生, MH 香港保險業聯會		Mr Ivan Tam, MH The Hong Kong Federation of Insurers
	周嘉穎建築師 香港建築師學會		Ar Chow Ka Wing Rachel The Hong Kong Institute of Architects
	謝建朋會計師 香港會計師公會		Mr Richard Tse, FCPA The Hong Kong Institute of Certified Public Accountants
	何肇堅先生 香港房屋經理學會		Mr Francis Ho The Hong Kong Institute of Housing
	陳元敬園境師 香港園境師學會		Mr Chan Yuen King, Paul The Hong Kong Institute of Landscape Architects
	何雅心女士 香港規劃師學會		Ms Ho Nga Sum, Clarice The Hong Kong Institute of Planners
	陳志豪測量師 香港測量師學會		Sr Chan Chi Ho, Sunny The Hong Kong Institute of Surveyors
	源栢樑教授、工程師 香港工程師學會		Ir Prof P L Yuen The Hong Kong Institution of Engineers
	陳以誠醫生 香港醫學會		Dr Chan Yee Shing, Alvin The Hong Kong Medical Association
	湯文龍律師 香港律師會		Mr Roden M.L. Tong The Law Society of Hong Kong
列席	李佩琪女士 義務工作發展局	In attendance	Ms Lee Pui Ki, Likie Agency for Volunteer Service
秘書	吳家達先生 義務工作發展局	Secretary	Mr Ng Carter T. Agency for Volunteer Service